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17. december 2018 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1. I svaret på § 37 spørgsmål 2018-191 skrev Naalakkersuisut, at der på det nævnte tidspunkt, 20. 

august 2018, var 14 lejere der på dette tidspunkt venter på erstatningsbolig på grund af 

skimmelsvamp i boligen.  

 

Hvor mange lejere venter d.d. på en erstatningsbolig på grund af skimmelsvamp i boligen?  

2. I svaret på § 37 spørgsmål 2018-191 skrev Naalakkersuisut, at der på det nævnte tidspunkt, 20. 

august 2018, var 14 lejere der på dette tidspunkt venter på erstatningsbolig på grund af 

skimmelsvamp i boligen.  

Hvor mange af disse lejere har fået tildelt en erstatningsbolig siden 20. August 2018?  

3. Kan Naalakkersuisut oplyse, hvor stort en andel af lejeboligerne i Nuuk, Sisimiut, Ilulissat og 

Qaqortoq er ramt af skimmelsvamp?  

4. Kan Naalakkersuisut oplyse, om lejeboligerne, der nu er ramt af skimmelsvamp, tidligere har 

været ramt af skimmelsvamp, men siden er gjort genbeboelige? 

5. Hvad kan / vil Naalakkersuisut tilbyde af løsninger til de familier, der nu bor i 

skimmelsvampramte boliger?  

6. Sundheden for familier, der bor i skimmelsvampramte boliger – hvad betyder dette for 

Naalakkersuisut?  

7. Hvilke planer har Naalakkersuisut for at sikre sundhedsmæssigt forsvarlige boliger fremadrettet?  

 

 (Medlem af Inatsisartut Sofia Geisler, Inuit Ataqatigiit) 

 

Begrundelse: 

 

Jeg kunne i dagspressen læse fornylig, at det vil komme til at koste mellem seks og 18 milliarder 
kroner at renovere de nedslidte boliger til at koste, og det forventes ikke at blive mindre med tiden.  
 
Derudover er der løbende meldinger om problemer med skimmelsvamp i eksisterende boliger. Mine 
spørgsmål til Naalakkersuisut skal ses i den forbindelse.  
 

Jeg ønsker at mine spørgsmål bliver besvaret inden for 10 arbejdsdage.  

 

 


